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Abstract
The thesis demonstrates that implicit motives systematically influence the expression and perception of facial expressions of emotion (FEEs), according to the predictions of the Motivational Field Theory (Stanton, Hall, & Schultheiss, 2010). In a lens model framework the thesis firstly demonstrates that implicit motives of senders of FEEs influence both, objectively measured (muscular activations in the face, assessed with the Facial Action Coding System; Ekman, Friesen, & Hager, 2002) as well as subjectively perceived (emotional intensity; interpersonal meaning) characteristics of FEEs. Secondly the thesis demonstrates that implicit motives of perceivers of FEEs influence perceivers’ ratings of valence and arousal of FEEs. Thirdly, it introduces and comprehensively evaluates a newly created stimulus pool of FEEs, called the SMoFEE stimulus set (Standardized and Motivated Facial Expressions of Emotion). Finally, the thesis integrates these results in a comprehensive model of interactions between implicit motivational and emotional processes.
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Abstract
Die Dissertation erbringt den Nachweis, dass implizite Motive systematisch den Ausdruck und die Wahrnehmung von emotionalen Gesichtsausdrücken entsprechend den Vorhersagen der Motivationalen Feldtheorie (Stanton, Hall, & Schultheiss, 2010) beeinflussen. In einem Linsenmodell zeigen die Ergebnisse der Dissertation zum ersten, dass die impliziten Motive von Sendern von Emotionsausdrücken sowohl objektiv gemessene (Muskelaktivierungen im Gesicht, gemessen mit dem Facial Action Coding System; Ekman, Friesen, & Hager, 2002), als auch subjektiv eingeschätzte Charakteristika von deren emotionalen Gesichtsausdrücken (emotionale Intensität, interpersonelle Bedeutung) beeinflussen. Zweitens zeigen die Ergebnisse der Dissertation, dass die impliziten Motive von Beobachtern von Emotionsausdrücken deren Einschätzungen von Emotionsausdrücken hinsichtlich Valenz und Arousal beeinflussen. Drittens stellt die Dissertation einen neuen Stimuluspool emotionaler Gesichtsausdrücke vor und evaluiert diesen umfassend (Standardized and Motivated Facial Expressions of Emotion (SMoFEE) stimulus set). Abschließend integriert die Dissertation diese Befunde in einem umfassenden Modell zu Interaktionen unbewusst motivationaler und emotionaler Prozesse.
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